

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : DATO' MANSOR OTHMAN

KAWASAN : NIBONG TEBAL

TARIKH : 16 JULAI 2019 (SELASA)

SOALAN NO. 88

minta **PERDANA MENTERI** menyatakan perancangan dan strategi pelaksanaan Kerajaan bagi mengukuhkan perpaduan dan keharmonian antara kaum di negara ini dalam usaha memupuk integrasi nasional mutlak.

**JAWAPAN : [YB SENATOR WAYTHA MOORTHY A/L PONNUSAMY],
MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI**

Yang di-Pertua,

Sejak mengecapi kemerdekaan dan sepanjang proses pembinaan negara, pucuk pimpinan negara amat peka terhadap cabaran-cabaran dalam memupuk persefahaman dan keharmonian di dalam sebuah negara majmuk yang kaya dengan kepelbagaian seperti Malaysia. Perpaduan dan integrasi nasional sememangnya menjadi agenda utama dalam memperkasakan keharmonian rakyat di Malaysia.

Tindakan-tindakan yang diambil oleh kerajaan dalam usaha untuk meningkatkan perpaduan dan integrasi dalam kalangan rakyat pelbagai latar belakang keturunan, kaum dan agama merentasi pelbagai sektor yang turut merangkumi dasar-dasar sosio-ekonomi yang menjanakan pertumbuhan ekonomi, mengagihkan sumber kekayaan negara secara

adil, merapatkan jurang antara kaum, jurang sosial dan antara wilayah serta menggalakkan interaksi melalui pendidikan, latihan, program pembangunan belia, wanita dan sukan, serta pelbagai program dan inisiatif bersama-sama dengan NGO, termasuk program-program yang dilaksanakan oleh Jabatan Perpaduan Negara dan Integrasi Nasional.

Pelbagai inisiatif untuk mengukuhkan perpaduan dan integrasi nasional melalui perancangan Kerajaan telah dilaksanakan secara berterusan melalui Jabatan Perpaduan Negara dan Integrasi Nasional (PERPADUAN). PERPADUAN telah, sedang dan akan meneruskan pelbagai usaha bagi memperkukuhkan perpaduan dan integrasi nasional dalam kalangan masyarakat Malaysia menggunakan pendekatan mendamping dan mendidik (*engage and educate*) melalui pelbagai program seperti berikut:

- (i) Program Detik-Detik Perpaduan (*Moments of Unity*).
- (ii) Program Silang Budaya.
- (iii) Sambutan *World Interfaith Harmony Week*, *International Day for Tolerance* dan Dialog Harmoni.
- (iv) Program MyRukun Negara.
- (v) Program Latihan Industri Perpaduan (PLIP).

Antara program yang dilaksanakan bagi meningkatkan integrasi antara wilayah agar tidak meminggirkan mana-mana golongan masyarakat di Semenanjung, Sabah, Sarawak dan WP Labuan adalah melalui:

- (i) Program Integrasi Komuniti.
- (ii) Program Orientasi/Integrasi Pegawai Persekutuan Perkhidmatan Awam.
- (iii) Program Integrasi Pemimpin Masyarakat.

Pelaksanaan program-program yang menggalakkan interaksi dan memupuk integrasi ini memberikan kesan yang signifikan dalam mempercepatkan proses integrasi, meningkatkan persefahaman, semangat perpaduan dan semangat persaudaraan antara masyarakat Semenanjung, Sabah, Sarawak dan WP Labuan. Dalam masa yang sama, Jabatan juga mengadakan jaringan dan kerjasama strategik dengan pihak swasta, pertubuhan/persatuan sukarela dan badan bukan

kerajaan (NGO) sebagai inisiatif untuk memperluaskan sinergi jaringan dan menyebarkan mesej-mesej perpaduan dan integrasi nasional dalam kalangan masyarakat.

Di samping itu, fokus Kerajaan adalah untuk membentuk sebuah negara yang berdaulat dan bersatu padu dalam membela nasib pribumi dan rakyat Malaysia pelbagai bangsa, agar pembangunan dan kesejahteraan ekonomi dapat dikongsi bersama secara adil dan saksama. Kerajaan amat komited untuk memenuhi harapan serta amanah rakyat, selain melaksanakan tanggungjawab secara dedikasi, ikhlas, jujur dan berintegriti. Justeru, Kerajaan sentiasa peka dan sensitif terhadap isu-isu yang menyentuh kaum dan agama dan akan sentiasa memastikan keharmonian terus terpelihara melalui tindakan-tindakan berikut:

- (i) melaksanakan aktiviti intervensi agar dapat mengingatkan pihak yang mengungkit sentimen perkauman supaya menjaga sensitiviti kaum dan agama dan tidak membuat teguran secara terbuka dan menekankan bahawa setiap kenyataan yang dikeluarkan tidak sepatutnya menyakiti hati mana-mana kumpulan kaum dan penganut agama;
- (ii) mengendalikan program-program silang budaya bagi menerapkan sikap saling menghormati antara satu sama lain apabila memberi sebarang pendapat dan pandangan dan tidak melampaui batasan dengan menggunakan bahasa yang kesat ketika menyentuh isu kaum dan agama. Walaupun wujud ideologi politik dan pandangan yang berbeza, masing-masing perlu kekal menghormati dan menghargai satu sama lain seperti kebiasaan bagi meneutralkan politik kebencian;
- (iii) meyakinkan semua masyarakat supaya mengelakkan kecenderungan untuk mempolitik dan mempolarisasikan isu-isu berkaitan dengan agama dan etnik memandangkan ianya tidak memanfaatkan mana-mana pihak dan sebaliknya mengundang konflik perkauman;
- (iv) memperkenalkan dan melancarkan kempen kesedaran dari masa ke semasa untuk memberi fokus sasaran dan dorongan kepada rakyat

terhadap proses pembinaan negara yang berterusan di mana PERPADUAN dengan aktif mempromosikan 'Membudayakan Perpaduan, Meraikan Kepelbagaian' supaya rakyat bukan sahaja bertoleransi, tetapi menerima bahkan menghormati dan meraikan kepelbagaian agama dan budaya agar dapat menghindari dari mengungkitkan sebarang sentimen perkauman;

- (v) mendidik pemimpin-pemimpin masyarakat di peringkat akar umbi agar sentiasa bersikap positif dan rendah hati serta mengamalkan pendekatan yang inklusif dalam sebarang usaha mengendali dan menguruskan isu-isu berkaitan hubungan di antara agama dan etnik agar tiada pihak yang berasa kurang puashati sehingga mengungkitkan sentimen perkauman; dan
- (vi) mendakwa di mahkamah mana-mana pihak yang sengaja menimbulkan sensitiviti kaum dan agama sehingga menimbulkan kebencian, kebimbangan dan kekusaran rakyat di bawah undang-undang yang sedang berkuat kuasa.

PERPADUAN selaku agensi peneraju dalam memelihara keharmonian dan memperkukuhkan perpaduan masyarakat pelbagai kaum di negara ini terus komited melaksanakan pelbagai program yang melibatkan golongan remaja dan belia di negara ini seperti Kelab Rukun Negara di sekolah, Sekretariat Rukun Negara di Institut Pengajian Tinggi dan Jiran Muda di kawasan Rukun Tetangga. Mekanisme ini diperkasakan sebagai platform untuk melaksanakan aktiviti-aktiviti bercorak perpaduan di peringkat akar umbi. Pelaksanaan program-program sedemikian akan membuka ruang yang lebih luas kepada rakyat untuk berinteraksi kerana interaksi adalah asas kepada pembentukan perhubungan manusia yang akhirnya akan melahirkan bibit-bibit perpaduan dan rasa kekitaan.

Tambahan pula, Kerajaan juga akan meneruskan langkah-langkah seperti yang dirumuskan di bawah :

- (i) sentiasa memegang teguh kepada Perlembagaan Persekutuan dan Rukun Negara sebagai asas kenegaraan yang mengambil kira dan merangkumi hak-hak asas semua rakyat secara seimbang;

- (ii) melaksanakan semua dasar dan program untuk rakyat dan kumpulan-kumpulan sasaran secara adil dan seimbang supaya dapat menyusun semula masyarakat untuk menggalakkan penyertaan semua kaum dalam semua bidang secara berkesan dan bermakna; dan
- (iii) mewujudkan saluran dan mekanisme formal atau tidak formal di beberapa peringkat untuk menggalakkan wakil dari NGO saling mencapai persefahaman.

Kerajaan yakin dan percaya bahawa proses membina negara dan memupuk perpaduan serta mewujudkan integrasi nasional ke arah keharmonian negara sememangnya merupakan satu perjuangan berterusan yang memerlukan usaha-usaha dinamik bagi membuka minda dan sikap rakyat untuk meraikan dan menghargai kepelbagaian yang wujud. Usaha memupuk persefahaman dan perpaduan dalam kepelbagaian (*unity in diversity*) ini memerlukan penyertaan dan sumbangan dari semua pihak, terutamanya para pemimpin politik, pemimpin masyarakat, badan bukan kerajaan (NGO) dan sektor swasta.

Sekian, terima kasih.